
114.04.09 113學年度第 8 次系務會議通過  Approved by the 8th DAFL meeting on April, 9, 2025.

114.05.22 113學年度第 68 次系務會議通過  Approved by the 68th Yuntech Curriculum Committee meeting on May, 22, 2025.

專業必修科目(計12學分) Department Required Courses ( 12 credits ) 學分組合：講授時數-實習時數-學分數 Credit Format: Lecture Hour - Internship Hour - Total Credit

第一學期 Fall Semester 第二學期 Spring Semester 第一學期 Fall Semester 第二學期 Spring Semester

研究方法 學術英文寫作 碩士論文 碩士論文

Research Method Academic English Writing Master Thesis Master Thesis

3-0-3 3-0-3 3-0-3 3-0-3

第一學期 Fall Semester 第二學期 Spring Semester 第一學期 Fall Semester 第二學期 Spring Semester

語言習得 英語發音與會話教學專題 英文閱讀教學專題 英文寫作教學專題

Language Acquisition Seminar in Pronunciation and Speaking Instruction Seminar on Reading Instruction Seminar on Writing Instruction

3-0-3 3-0-3 3-0-3 3-0-3

認知心理學與英語教學 電腦輔助語言教學專題 質性研究 言談與文本分析

Cognitive Psychology and English Teaching Seminar in Computer-Assisted Language Learning Qualitative Research Methodology Discourse & Text Analysis

3-0-3 3-0-3 3-0-3 3-0-3

課室社會互動分析 應用語言學與英語教學 專技英語教學 英文補救教學專題

Classroom Interaction Analysis Applied Linguistics and English Teaching Teaching English for Specific Purposes Seminar in Remedial English Teaching

3-0-3 3-0-3 3-0-3 3-0-3

高階英文文法 課程設計專題 社會語言學專題 教材分析與編纂

Advanced English Grammar Seminar in Curriculum Design Seminar in Sociolinguistics Teaching Material Design and Analysis

3-0-3 3-0-3 3-0-3 3-0-3

英語教學法 全球在地化與世界英語 教學評量

Language Teaching Methodology Glocalization and World Englishes Assessment for Language Teaching

3-0-3 3-0-3 3-0-3

兒童英語教學(註)

Teaching Children English *

3-0-3

第一學期 Fall Semester 第二學期 Spring Semester 第一學期 Fall Semester 第二學期 Spring Semester

文創產業專題 專業翻譯實務 商業文案設計與AI應用 數位故事創作

Seminar on Cultural and Creative Industries Translation for ESP Business Copywriting Design and AI Application Digital Story Writing

3-0-3 3-0-3 3-0-3 3-0-3

財經翻譯 應用統計 商務談判 組織行為專題

Seminar on Translation of Finance and Economics Applied Statistics Business Negotiation Seminar in Organizational Behavior

3-0-3 3-0-3 3-0-3 3-0-3

溝通理論 企業溝通策略與應用 會展英語與行銷 國際談判理論與實務

Communication Theories
Corporate Communication Strategies and

Applications
English for MICE and Marketing International Negotiation Theory and Practice

3-0-3 3-0-3 3-0-3 3-0-3

文類翻譯實務 數位學習與知識管理 企業文化專題

Genre Translation Practice E-learning and Knowledge Management Seminar in Enterprise Culture

3-0-3 3-0-3 3-0-3

跨文化溝通理論與實務 口譯實務 電子商務實務

Intercultural Communication Practical Interpretation Seminar in E-commerce

3-0-3 3-0-3 3-0-3

1.   最低畢業總學分數為33學分，包含碩士論文6學分。

      The minimum graduation credits required for graduate students are 33 credits, including 6 credits of master's thesis.

2.   專業選修科目至少應修21學分，若欲修習他所課程，請參考系所訂定辦法「雲林科技大學應用外語系碩士班可修習外所課程」，並至多以9學分為限。

      At least 21 elective credits are required. Students can study at most 9 credits from other departments as elective credits and follow rules required by DAFL.

3.   選修課程每兩年開一次。

       Elective courses are offered every two years.

4.   「兒童英語教學」限開授於碩士在職專班。

       "Teaching Children English" only offered for in-service Master’s program.

專業選修科目 - 文創商務溝通組 Elective Courses -  English for Culture and Business Purposes

第一學年(碩一) First academic year 第二學年(碩二) Second academic year

國立雲林科技大學一一四學年度應用外語系 碩士在職專班 課程流程圖

In-Service Master's Program Course Flow Chart of 2025 Fall and 2026 Spring Semester

第一學年(碩一) First academic year 第二學年(碩二) Second academic year

專業選修科目 - 英語創意教學組 Eelective Courses - English for Educational Purposes

第一學年(碩一) First academic year 第二學年(碩二) Second academic year


